

LEWIS N. CLARK

YL205

IMMERSION HEATER USAGE INSTRUCTIONS

Read carefully before use.

IMPORTANT SAFETY INFORMATION FOR HOUSEHOLD USE ONLY

When using electrical appliances, especially when children are present, basic safety precautions should always be observed.

1. Do not touch hot surfaces.
2. To protect against electrical hazards, do not immerse cord, plug or appliance body in water or other liquid.
3. This appliance should never be left unattended when plugged in.
4. Close supervision is necessary when this appliance is used by or near children or invalids.
5. Unplug from outlet when not in use and before cleaning. Allow to cool completely before applying or removing attachments.
6. Do not operate any appliance with a damaged cord or plug or after an appliance malfunction or has been damaged in any manner. Return appliance to an authorized service facility for examination, repair or adjustment.
7. Use this appliance only for its intended use as described in these instructions. Do not use attachments not recommended by the manufacturer.
8. Do not operate outdoors or where aerosol spray products are being used, or where oxygen is being administered.
9. Do not let cord hang over edge of table or counter, or touch hot surfaces.
10. Do not place on or near a hot gas or electric burner, or in a heated oven.
11. Always place appliance in water to water level mark before inserting or removing plug from wall outlet. ALWAYS unplug cord prior removing appliance from water.
12. Do not use this product with a voltage converter.
13. Preheating of the appliance is not necessary.

SAVE THESE INSTRUCTIONS

SPECIAL INSTRUCTIONS

If an extension cord is necessary:

- The electrical rating of the cord should be at least as great as the electrical rating of the appliance.
- Cords should be arranged so they cannot be pulled on by children or tripped over accidentally.

OPERATING INSTRUCTIONS

This appliance is designed to operate on 120 – 240 volts AC standard power outlets, and is equipped with a polarized plug (one blade is wider than the other). As a safety feature, this plug will fit in a polarized outlet only one way. If the plug does not fit fully into the outlet, reverse the plug. If it still does not fit, contact a qualified electrician. Do not attempt to defeat this safety feature.

When plugged into an international 240 volt AC power outlet, the immersion heater automatically adjusts to the voltage of the power supply. Although the voltage is self-adjusting, the cord plug is designed to fit the configuration of a U.S. 120 volt AC power outlet only. To use the heater in an international outlet, you will need an adapter plug appropriate for the country you are visiting. Insert the immersion heater plug into the adapter plug before use.

HEATING TIPS

USE TO BOIL WATER ONLY — DO NOT USE WITH OTHER LIQUIDS.

To boil 8 ounces of water at 120V will take approximately 10 minutes. However, to boil the same amount of water using 240V will only take approximately 1/4 the time required using 120V.

When using the immersion heater at 120V, water should be hot enough to drink in approximately 5 minutes, and after only a couple of minutes at 240V.

YL205

CHAUFFE-LIQUIDES MODE D'EMPLOI

Lire attentivement avant d'utiliser

INFORMATIONS IMPORTANTES SUR LA SÉCURITÉ UTILISER À LA MAISON SEULEMENT

Lors de l'utilisation d'appareils électriques, surtout lorsque de jeunes enfants sont présents, veiller à toujours prendre des mesures de sécurité de base.

1. Ne pas toucher les surfaces chaudes.
2. Pour éviter les risques liés à l'électricité, ne pas immerger le cordon, la fiche ou le corps de l'appareil dans l'eau ou dans un autre liquide.
3. Ne jamais laisser cet appareil sans surveillance lorsqu'il est branché.
4. Surveiller attentivement lorsque cet appareil est utilisé par, ou à proximité de jeunes enfants ou de personnes invalides.
5. Débrancher la prise si l'appareil n'est pas utilisé ou avant de le nettoyer. Laisser refroidir complètement avant de raccorder ou d'enlever des accessoires.
6. N'utiliser aucun appareil pas le cordon ou la fiche est endommagé, après qu'il ait mal fonctionné ou qu'il ait été endommagé d'une quelconque manière. Retourner l'appareil à un centre de service autorisé pour qu'il soit vérifié, réparé ou ajusté.
7. Se servir de cet appareil uniquement pour son utilisation prévue, comme elle est décrite dans ces instructions. Ne pas utiliser d'accessoires qui ne sont pas recommandés par le fabricant.
8. Ne pas utiliser à l'extérieur, dans un endroit où des produits d'aérosol sont utilisés, ou dans un endroit où de l'oxygène est administré.
9. Ne pas laisser le cordon pendre au-delà du rebord d'une table ou d'un comptoir, ou entrer en contact avec des surfaces chaudes.
10. Ne pas placer sur ou à proximité d'un brûleur au gaz ou électrique, ou dans un four chaud.
11. Toujours placer l'appareil dans l'eau, au niveau de la marque pour l'eau, avant de brancher ou de débrancher la fiche. TOUJOURS débrancher le cordon avant de retirer l'appareil de l'eau.
12. Ne pas utiliser ce produit avec un convertisseur de tension.
13. L'appareil n'exige aucun préchauffage.

CONSERVER CES INSTRUCTIONS

INSTRUCTIONS SPÉCIFIQUES

Si une rallonge électrique s'avère nécessaire :

- La capacité nominale de la rallonge doit être au moins égale à la capacité nominale de l'appareil.
- Installer les cordons pour que les enfants ne puissent les tirer ou trébucher dessus.

MODE D'EMPLOI

Cet appareil est conçu pour fonctionner avec des prises de courant secteur standard 120-240 V c.a., et est équipé d'une fiche polarisée (une lame est plus large que l'autre). Cette caractéristique de sécurité fait que la fiche ne peut s'insérer que d'une seule façon dans une prise polarisée. Si la fiche ne peut s'insérer dans la prise, inverser la fiche. S'il est toujours impossible d'insérer la fiche, contacter un électricien qualifié. Ne pas essayer de modifier la caractéristique de sécurité.

Lorsqu'il est branché dans une prise internationale de courant secteur de 240 V c.a., le chauffe-liquides se règle automatiquement à la tension de la source d'alimentation. Bien que la tension se règle automatiquement, le cordon de la prise est conçu pour s'adapter à la configuration des prises américaines de tension secteur 120 volts c.a. Une prise d'adaptation pour le pays visité est requise pour utiliser le chauffe-liquides dans une prise internationale. Insérer la fiche du chauffe-liquides dans la prise d'adaptation avant de l'utiliser.

CONSEILS POUR LE CHAUFFAGE

UTILISER SEULEMENT POUR BOUILLIR DE L'EAU — NE PAS UTILISER AVEC UN AUTRE LIQUIDE

236 ml (8 onces) d'eau bouillent en dix minutes avec du 120 V. Toutefois, la même quantité d'eau bouillira en deux minutes environ si elle est chauffée avec du 240 V.

Avec du 120 V l'eau sera suffisamment chaude pour être bue après environ cinq minutes, et en moins de temps avec du 240 V.